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Formanden: Der er ikke mere på dags- 
ordenen. 

Medlem af folketinget Ninn-Hansen har 
meddelt mig, at han ønsker til undervis- 
ningsministeren at stille følgende spørgs- 
mål: 

홢Vil undervisningsministeren oplyse, 
om Sorø Akademi vil få adgang til at fort- 
sætte en undervisning 홢 også for 6. og 
7. skoleklasse?" 

Medlem af folketinget Petra Petersen har 
meddelt mig, at hun ønsker til socialmini- 
steren at stille følgende spørgsmål: 

홢Kan ministeren oplyse, hvor mange 
pladser der findes på lærlingehjem for 
unge piger under børneforsorgen, og i 
hvilket omfang behovet herfor er dæk- 
ket?" 

Spørgsmålene vil blive optaget på dags- 
ordenen for tingets førstkommende spørge- 
tid. 

Folketingets næste møde afholdes tirsdag 
den 17. februar kl. 14 med følgende dags- 
orden: 

1) Valg af 17 medlemmer til et udvalg an- 
gående: 

Forslag til lov om opførelse af fiskeindu- 
strianlæg m. v. og om bygning af havne 
i Grønland. 

2) Første behandling af: 

Forslag til lov om ændring i lov om af- 
gift af forlystelser. 

3) Forespørgsel til udenrigsministeren og øko- 
nomiministeren af Per Hækkerup m. fl. 

Formanden meddelte sluttelig planen for 
tingets øvrige møder i den følgende uge. 

Mødet hævet kl. 1525. 

56. møde.  

Tirsdag den 17. februar kl. 14. 

Formanden: I skrivelse af gårs dato med- 
deler boligministeren, at han ønsker her i 
tinget mundtligt af fremsætte: 

Forslag til lov om boligtilsyn og 
forslag til lov om sanering af usunde bydele. 

I skrivelse af gårs dato meddeler social- 
ministeren, at han ønsker her i tinget 
skriftligt at fremsætte: 

Forslag til lov om udskydelse af revision 
af lov om forsorgslovens § 257 vedrørende 
talelidende. 

I skrivelse af dags dato meddeler justits- 
ministeren, at han ønsker her i tinget skrift- 
ligt at fremsætte: 

Forslag til lov om udlevering af lovover- 
trædere til Finland, Island, Norge og Sverige. 

Medlemmer af folketinget Einer-Jensen, 
Aage Fogh og J. M. Pedersen har meddelt 
mig, at de ønsker her i tinget til stats- 
ministeren at stille følgende forespørgsel: 

홢Hvad kan regeringen oplyse om an- 
svaret og baggrunden for den tjenstlige 
placering af legationsråd'Einar Bleching- 
berg og navnlig af hans udsendelse i 
sommeren 1956 somf handelsrådgiver til 
ambassaden i Bonn?" 

Medlem af folketinget Reedtz-Thott har 
meddelt mig, at han ønsker til handels- 
ministeren at stille følgende spørgsmål: 

홢Vil handelsministeren tage initiativet 
til, at der kommer en forhandling mellem 
alle interesserede parter med det formål 
at gøre det muligt for turister at købe 
varer uden for butikkernes gældende 
lukketider?" 
Spørgsmålet vil blive optaget på dags- 

ordenen for tingets førstkommende spørge- 
tid. 

Skriftlig fremsættelse af lovforslag. 

Socialministeren (Bomholt): Jeg tillader 
mig herved for det høje ting at fremsætte 
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[Socialministeren.] 
forslag til lov om udskydelse af revision af 
lov om forsorgslovens § 257 vedrørende tale- 
lidende. 

Bestemmelserne om behandling under 
særforsorg af talelidende findes i forsorgs- 
lovens §§ 66, 69 og 257, idet §§ 66 og 69 
omhandler statens forpligtelser i tilfælde, 
hvor behandlingen finder sted på et af sta- 
tens institutter for talelidende, medens 
§ 257 omhandler forsorgen i tilfælde, hvor 
behandlingen sker ambulant uden for et 
taleinstitut efter henvisning fra vedkom- 
mende institut. 

Som det fremgår af bemærkningerne til 
lovforslaget, blev der ved lov nr. 197 af 
11. juni 1954 gennemført væsentlige æn- 
dringer i bestemmelserne om den ambu- 
lante behandling af talelidende uden for 
taleinstitutterne, idet staten fra kommu- 
nerne overtog udgifterne ved denne be- 
handling samtidig med, at den tidligere 
bestemmelse om, at hjælpen kun ydes i 
trangstilfælde, blev ophævet. Det blev end- 
videre bestemt, at de således ændrede reg- 
ler skulle finde anvendelse også for sværere 
tilfælde af ordblindhed og læsesvaghed. 

Under sagens behandling i tinget i 1954 
var man opmærksom på ønskeligheden af 
en nærmere afgrænsning af denne under- 
visning under særforsorgen i forhold til 
folkeskolens særundervisning, og det blev 
som nævnt i bemærkningerne til det nu 
foreliggende lovforslag fremhævet, at alt, 
hvad der kan overføres af undervisning til 
den almindelige folkeskole, bør overføres, 
idet særforsorgen kun bør tage sig af de 
svære tilfælde. 

Folkeskolens særundervisning har siden 
da været inde i en stærk udvikling, men 
de endelige retningslinjer for gennemførel- 
sen af denne undervisning vil først kunne 
tilrettelægges, når det af undervisningsmi- 
nisteriet i august 1955 nedsatte udvalg 
vedrørende særundervisning har afgivet sin 
betænkning. 

Under disse omstændigheder vil det ikke 
i dag være muligt at nå frem til den klar- 
hed over afgrænsningen mellem særforsor- 
gens og folkeskolens opgaver, der er en for- 
udsætning for, at forsorgslovens bestem- 
melser om forsorgen for talelidende og ord- 
blinde kan finde deres endelige formulering. 
Jeg har derfor fundet det rigtigst at fore- 

slå, at den i § 2 i loven af 11. juni 1954 
om forsorgslovens § 257 vedrørende tale- 
lidende omhandlede lovrevision, der skulle 
have fundet sted i indeværende folketings- 
år, udskydes til folketingsåret 1960-61. 

Jeg skal med disse bemærkninger tillade 
mig at anbefale lovforslaget til hurtig og 
velvillig behandling i det høje ting. 

Justitsministeren (Hans HæhJcerup): Her- 
ved har jeg den ære for det høje ting at 
fremsætte forslag til lov om udlevering af 
lovovertrædere til Finland, Island, Norge og 
Sverige. 

Som det anføres i bemærkningerne til 
forslaget, har vi 홢 modsat Finland, Norge 
og Sverige 홢 ikke her i landet nogen al- 
mindelig lov om udlevering af lovovertræ- 
dere til strafforfølgning eller straffuldbyr- 
delse i udlandet. 

I slutningen af forrige og i begyndelsen 
af dette århundrede har Danmark afsluttet 
udleveringstraktater med de fleste vesteuro- 
pæiske lande, herunder Finland, Norge og 
Sverige. Alle disse traktater fastlægger en 
forholdsvis kompliceret udleveringsproce- 
dure. Jeg skal blot nævne, at begæring om 
udlevering skal fremsættes ad diplomatisk 
vej. Endvidere indeholder traktaterne visse 
materielle begrænsninger. Der er således 
ingen pligt til at udlevere egne statsborgere 
eller til at udlevere i anledning af politiske 
forbrydelser. 

I praksis har der i begrænset omfang 
også fundet udlevering sted til lande, med 
hvilke der ikke er afsluttet traktat, således 
til Schweiz, og disse udleveringer er sket 
under iagttagelse af principper, som svarer 
til dem, der er fastlagt i traktaterne. 

Ved vurderingen af den omtalte kompli- 
cerede procedure må det erindres, at antal- 
let af udleveringer mellem Danmark og 
lande uden for Norden er meget begrænset. 
I  forholdet mellem de nordiske lande, hvor 
udleveringsspørgsmålet har langt den største 
praktiske betydning, har traktaternes pro- 
cedureordning imidlertid vist sig at være 
for kompliceret. Såvel hensynet til straffor- 
følgningens effektivitet som hensynet til. at 
undgå unødigt langvarige varetægtsfængs- 
linger taler for, at udleveringssagerne eks- 
pederes hurtigt, og der har derfor, navnlig 
i årene efter den sidste verdenskrig, udvik- 
let sig en praksis, hvorefter udlevering mel- 


